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REVISTA PRESEI 

 

 

 Orban: Nu s-a ajuns la un acord în coaliția de guvernare privind pensiile 

Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat luni seara că nu s-a ajuns la un acord 

în coaliţia de guvernare privind pensiile şi a adăugat că se lucrează la un proiect 

referitor la toate categoriile de pensii speciale - ocupaţionale, indemnizaţii de 

diferite tipuri. 

"Nu s-a discutat (despre pensii - n.r.). (...) Deocamdată nu am ajuns la un acord în 

coaliţie cu privire la un punct de vedere. Când vom ajunge la un acord, vom anunţa 

punctul de vedere comun", a declarat Orban la finalul şedinţei coaliţiei de 

guvernare, citat de Agerpres. 

 

Întrebat dacă s-a discutat în coaliţie despre pensiile speciale ale primarilor, el a 

răspuns că nu, adăugând că se lucrează la un proiect. 

 

"Deci nu sunt în plată pensiile speciale. Noi lucrăm la un proiect de lege care 

vizează toate categoriile de pensii - ocupaţionale, indemnizaţii de diferite tipuri. 

Deocamdată nu este o presiune legată de pensiile speciale, pentru că ele nu sunt în 

plată. (...) Evident că este o dezbatere, pregătim, numai că nu este un lucru simplu, 

pentru că trebuie să facem analiza tuturor hotărârilor Curţii Constituţionale, să 

vedem exact spaţiul pe care îl avem pentru fiecare categorie de pensie specială, 

astfel încât să venim cu o soluţie care să stea în picioare şi care să reziste unui 

control constituţional", a explicat preşedintele Camerei Deputaţilor. 

 

El a menţionat că proiectul ar putea fi gata până la finele anului: "Cred că da. În 

mod normal noi lucrăm". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/06/07/orban-spune-ca-nu-s-a-ajuns-la-un-acord-in-coalitie-privind-pensiile--726993
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 Ludovic Orban: Următoarea creștere a alocațiilor va fi de la 1 ianuarie 2022 

Următoarea creştere a alocaţiilor pentru copii va fi de la 1 ianuarie 2022, aşa cum 

este amendamentul la legea de adoptare a ordonanţei, a declarat luni seara liderul 

PNL și preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban. 

"Coaliţia îşi menţine angajamentul de a realiza dublarea alocaţiilor conform legii. 

Am stabilit să crească alocaţiile. Următoarea creştere va fi de la 1 ianuarie 2022, 

aşa cum este amendamentul la legea de adoptare a ordonanţei care a trecut de Senat 

şi e în dezbatere la Camera Deputaţilor. (...) În cazul în care va fi atacată la Curte 

(legea - n.r), Guvernul trebuie să fie pregătit să emită ordonanţă de urgenţă", a 

declarat Orban la finalul şedinţei Coaliţiei de guvernare, citat de Agerpres. 

 

Întrebat despre majorarea din iulie, Orban a amintit că bugetul de stat se alcătuieşte 

pe baza legislaţiei aflate în vigoare. 

 

"Banii respectivi cu siguranţă la rectificarea bugetară o să fie alocaţi spre zone 

unde sunt necesari - cheltuieli în investiţii, sănătate, educaţie. (...) Menţinem acea 

majorare care este stabilită prin legea care a fost adoptată în Parlament, a fost 

etapizată şi vor creşte de la 1 ianuarie 2022, prima tranşă. Urmează să decidem în 

funcţie de resursele bugetare care va fi ultima tranşă", a adăugat liderul PNL. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Turcan: Vom pune bazele acreditării ocupaţiei de analist comportamental, 

pentru copiii cu probleme de sănătate mintală 

Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale şi Autoritatea Naţională pentru Drepturile 

Persoanelor cu Dizabilităţi, Copii şi Adopţii (ANDPDCA) vor pune în curând 

bazele acreditării ocupaţiei de analist comportamental, care oferă servicii în 

sprijinul familiilor care au copii cu probleme de sănătate mintală, a transmis, luni, 

ministrul de resort, Raluca Turcan, pe Facebook. 

 

Ministrul Muncii a făcut declaraţiile la finalul participării sale la dezbaterea 

"Sănătatea mintală a copiilor din România". 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2021/06/07/orban-urmatoarea-crestere-a-alocatiilor-va-fi-de-la-1-ianuarie-2022--726990
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"Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale şi ANDPDCA vor pune în scurt timp 

bazele standardizării şi acreditării ocupaţiei de analist comportamental, care oferă 

servicii terapeutice ABA (Applied Behavioral Analysis, n.r.) la standarde 

profesioniste, atât de utile familiilor care au copii cu probleme de sănătate 

mintală", a menţionat Raluca Turcan. 

 

Ministrul Muncii a opinat că părinţii copiilor cu tulburări mintale nu-i pot ajuta pe 

aceştia să-şi atingă potenţialul maxim de dezvoltare în absenţa intervenţiei 

specialiştilor. 

 

"Progresele în acest domeniu pot să apară doar dacă instituţiile statului care au 

responsabilităţi în această zonă şi societatea civilă lucrează împreună. Nici un 

părinte nu este pregătit pentru creşterea unui copil cu tulburări de sănătate mintală, 

iar atunci când apar astfel de situaţii, familia trebuie susţinută în mod adecvat 

pentru a-şi putea ajuta copilul să atingă maximum din potenţialul lui de dezvoltare, 

iar acest lucru nu poate fi făcut decât cu ajutorul specialiştilor. Ajutorul acordat 

acestor familii a venit de prea puţine ori de la stat, având în vedere cum au fost 

gestionate până acum problemele din asistenţă socială. Însă această situaţie nu 

poate să mai continue şi am toată determinarea pentru dezvoltarea serviciilor 

sociale integrate, dar şi pentru întărirea parteneriatului dintre stat şi societatea 

civilă, pentru ca orice persoană cu deficienţe multiple să fie ajutată în acord cu 

nevoile pe care le are", a apreciat Raluca Turcan. 

 Ministrul Muncii a explicat că aproximativ 50 de milioane de euro din PNRR sunt 

destinaţi dezvoltării a aproximativ 150 de servicii comunitare pentru copiii cu 

dizabilităţi. 

 

"În acest sens, avem în vedere dezvoltarea infrastructurii sociale prin alocarea a 50 

de milioane de euro, prin PNRR, pentru dezvoltarea a aproximativ 150 de servicii 

comunitare pentru copii, respectiv centre de zi de recuperare pentru copii cu 

dizabilităţi, centre de zi pentru consiliere şi sprijin pentru părinţi şi copii. Al doilea 

aspect care ne preocupă ţine de serviciile acordate persoanelor vulnerabile şi 

provocarea noastră este ca serviciile oferite de stat să fie de calitate, iar acolo unde 

instituţiile publice nu au capacitatea să asigure serviciile necesare, pot fi 

identificaţi parteneri în societatea civilă", a menţionat Raluca Turcan. 
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Ministrul Muncii a indicat că la nivel naţional există un deficit de aproximativ 

9.400 de asistenţi sociali. 

 

"În acelaşi timp, o analiză pe care am făcut-o la nivelul direcţiilor generale de 

asistenţă socială şi protecţia copilului ne arată că avem doar 3.600 de asistenţi 

sociali, în condiţiile în care necesarul ar fi de 12.000. Prin parteneriate cu 

universităţile, vom creşte numărul de locuri pentru specializarea de asistenţă 

socială din învăţământul superior la distanţă, pentru că nu putem creşte calitatea 

serviciilor asigurate în lipsa personalului pregătit şi corect remunerat", a încheiat 

Raluca Turcan.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul de Finanțe anunță trei noi emisiuni de titluri de stat în cadrul 

Programului Tezaur, cu maturități de 1, 3 și 5 ani și dobânzi de 2,95%, 3,35% 

și 3,65%. 

Titlurile de stat au valoare nominală de 1 leu și sunt în forma dematerializată, 

precizează ministerul. 

„Titlurile de stat emise în cadrul programului Tezaur reprezintă, în continuare, o 

modalitate de economisire avantajoasă pentru populație. De aceea, încurajez toate 

persoanele fizice care dispun de lichidități să beneficieze de avantajele acestui 

program și să subscrie pentru titlurile Tezaur prin intermediul unităților 

Trezoreriei Statului sau ale Poștei Române“, a declarat ministrul Finanțelor, 

Alexandru Nazare. 

Titlurile de stat pot fi cumpărate: 

 Între 7 – 28 iunie 2021 de la unitățile Trezoreriei Statului; 

 Între 7 – 24 iunie 2021 pentru mediul rural și 7 – 25 iunie 2021 pentru 

mediul urban, prin Compania Națională Poșta Română. 

Dobânda este anuală, plătibilă la termenele prevăzute în prospectul de emisiune.  
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De asemenea, titlurile de stat emise în cadrul Programului Tezaur sunt transferabile 

și se pot răscumpăra în avans. Un investitor poate efectua una sau mai multe 

subscrieri în cadrul unei emisiuni. Investitorii au posibilitatea anulării subscrierilor 

deja efectuate doar în perioada de subscriere, prin depunerea unei cereri. 

Sunt eligibile persoanele fizice care au împlinit vârsta de 18 ani la data efectuării 

subscrierii. Veniturile obținute din investirea în oferta de economisire lansată de 

Ministerul Finanțelor sunt neimpozabile. 

Fondurile obținute de Ministerul Finanțelor în calitate de emitent, ca urmare a 

emisiunii de titluri de stat, vor fi utilizate pentru finanțarea deficitului bugetar și 

refinanțarea datoriei publice. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Consiliul Naţional al IMM-urilor organizează marţi conferinţă de presă pe 

tema PNRR 

Consiliul Naţional al Întreprinderilor Private Mici şi Mijlocii din România 

(CNIPMMR) organizează marţi o conferinţă de presă în cadrul căreia preşedintele 

organizaţiei, Florin Jianu, urmează să analizeze modul în care Planul Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă sprijină întreprinderile mici şi mijlocii. 

 

Un alt subiect al evenimentului îl reprezintă sprijinul acordat sectorului turistic prin 

PNRR, la care se va referi coordonatorul Coaliţiei pentru Dezvoltarea României, 

Dragoş Anastasiu. 

 

De asemenea, situaţia firmelor din România în primele luni ale anului 2021 va fi 

prezentată de secretarul general al CNIPMMR, Sterică Fudulea. 

 

O ultimă temă care urmează să fie abordată la conferinţa de marţi este constituirea 

Patronatului Naţional al Operatorilor din Sport, subiect care va fi prezentat de 

preşedintele PNOS, Virgil Stănescu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Proiectul Guvernului privind rețelele 5G a fost adoptat de Senat și merge la 

promulgare / Ce amendamente au fost aduse și care este miza 

Proiectul de lege al Guvernului privind rețelele 5G a fost adoptat luni cu 

amendamente de către Senat. Unul dintre acestea prevede că echipamentele și 

programele care fac parte din nucleul rețelei pot fi folosite pentru o perioadă de cel 

mult 5 ani de la retragerea autorizării, iar restul echipamentelor pot fi folosite cel 

mult 7 ani. Legea merge la promulgare la președintele Klaus Iohannis. 

 

S-au înregistrat 117 voturi "pentru", 13 "împotrivă" (din partea senatorilor AUR) şi 

o abţinere, scrie Agerpres. Senatul este cameră decizională, astfel că legea merge la 

președinte pentru promulgare. 

Ce se întâmplă dacă un producător 5G nu obține avizul CSAT: Operatorii telecom 

mai pot folosi echipamentele ce țin de rețeaua de acces și transport timp de 7 ani, 

iar elementele ce țin de nucleul rețelelor doar 5 ani 

Potrivit unui amendament al comisiilor juridică, economică, de apărare şi pentru 

comunicaţii din Senat, amendament însuşit de plen, furnizorii care vor fi în situaţia 

de a li se retrage autorizaţiile pot folosi echipamentele pentru un termen de 7 ani în 

cazul reţelelor şi pentru zona de nucleu - 5 ani. 

Amendamentul, inițiat de senatorii PNL, USR, PSD, UDMR membri ai comisiilor 

raportoare și admis cu unanimitate de voturi este următorul: 

 "Tehnologiile, echipamentele și programele software utilizate în cadrul 

infrastructurilor informatice și de comunicații de interes național, precum și 

în rețelele de comunicații electronice prin intermediul cărora se asigură 

servicii de comunicații electronice de tip 5G, ai căror producători nu obțin 

autorizare potrivit prevederilor prezentei legi, pot fi utilizate pentru o 

perioadă de 7 ani, cu excepția celor din nucleul rețelei, care pot fi utilizate 

pentru o perioadă de 5 ani, perioade ce se calculează de la data intrării în 

vigoare a prezentei legi." 
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Cum a fost motivată introducerea acestui amendament: 

"Prin amendament se propune ca elementele ce țin de rețeaua de acces radio și 

transportul traficului aferent acesteia, să mai fie utilizate pentru o perioadă de 7 

ani, cu motivația că acest tip de echipamente au un impact însemnat inclusiv din 

punct de vedere financiar asupra rețelelor existente, iar activitățile ce se referă la 

înlocuirea acestora sunt mult mai consumatoare de resurse, inclusiv a resurselor de 

timp. În același timp, riscul de securitate cibernetică este unul limitat. 

 

Pe de altă parte, elementele ce sunt incluse în nucleul rețelei (cau 'core network') 

reprezintă un risc de securitate semnificativ mai mare la nivel național și pentru 

rețea în ansamblul său. Prin nucleul rețelei se identifică partea centrală a unei rețele 

mobile de comunicații electronice care asigură servicii utilizatorilor potrivit 

profilului acestora și care este responsabilă de realizarea unor funcții critice 

precum autentificarea, localizarea, rutarea." 

Miza adoptării Legii 5G: Lansarea licitației din care statul ar putea câștiga peste 

500 milioane de euro / Ce pierderi ar avea chinezii de la Huawei 

Intrarea în vigoare a legii securității rețelelor 5G, care ar putea exclude chinezii de 

la Huawei din rețelele de comunicații din România, este una din condițiile esențiale 

pentru lansarea licitației pentru frecvențele 5G în acest an. 

 

În proiectul legii bugetului de stat pe 2021 este estimată atragerea a 2,5 miliarde de 

lei (peste 510 milioane de euro) din valorificarea licențelor așa zis 5G, care ar urma 

să fie scoase la licitație în acest an. 

 

Interzicerea Huawei de la livrările de echipamente către piața din România în 

conformitate cu proiectul de lege 5G adoptat recent de Guvern ar costa industria 

locală de telecomunicații între 2,7 miliarde de euro și 4,2 miliarde de euro pe o 

perioadă de 10 ani, reprezentând costuri suplimentare și venituri pierdute, arată un 

studiu comandat de Huawei. În aceeași perioadă de timp, compania chineză ar 

pierde peste 2,7 miliarde de euro. Studiul vine în contextul unui lobby puternic 

făcut de companiile chineze, în frunte cu Huawei, împotriva legii 5G. 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24626852-licitatia-5g-buget-stat-peste-720-milioane-euro-sau-nimic-daca-nu-adopta-doua-legi-atentioneaza-arbitrul-telecom.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24626852-licitatia-5g-buget-stat-peste-720-milioane-euro-sau-nimic-daca-nu-adopta-doua-legi-atentioneaza-arbitrul-telecom.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24791422-excluderea-huawei-din-retelele-5g-din-romania-pierderi-miliarde-euro-pentru-compania-chineza-dar-pentru-industria-telecom-huawei-putea-cere-daune-tribunale-arbitraj-international-studiu.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24791422-excluderea-huawei-din-retelele-5g-din-romania-pierderi-miliarde-euro-pentru-compania-chineza-dar-pentru-industria-telecom-huawei-putea-cere-daune-tribunale-arbitraj-international-studiu.htm
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Principalele prevederi ale proiectului legii 5G: 

 "Pentru realizarea scopului prevăzut, utilizarea de tehnologii, echipamente şi 

programe software în cadrul infrastructurii informatice şi de comunicaţii de 

interes naţional, precum şi în reţelele 5G, cu excepţia echipamentelor 

terminale folosite de utilizatorii finali definiţi potrivit OUG 111/2011, este 

condiţionată de obţinerea de către producători a unei autorizaţii, în condiţiile 

prezentei legi. Autorizarea se acordă prin decizie a prim-ministrului pe baza 

avizului conform al Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, în termen de 4 

luni de la data solicitării. 

 Avizul conform se fundamentează pe o serie de documente, precum şi pe 

evaluări din perspectiva riscurilor, ameninţărilor şi vulnerabilităţilor la 

adresa securităţii naţionale şi apărării ţării. 

 În situaţia în care sunt identificate riscuri, ameninţări şi vulnerabilităţi la 

adresa securităţii ţării ca urmare a analizei, avizul CSAT este negativ. 

 Furnizorii de reţele şi servicii de comunicaţii electronice autorizaţi pot 

utiliza numai tehnologii, echipamente şi programe software în reţelele 5G 

realizate de producători autorizaţi, în conformitate cu prezenta lege. 

 Constitutie contravenţie utilizarea de către furnizorii de reţele şi servicii de 

comunicaţii electronice a tehnologiilor, echipamentelor şi programelor 

software în reţelele 5G puse la dispoziţie de producători care nu au obţinut 

autorizarea stabilită de lege şi se sancţionează cu amendă în cuantum cuprins 

între 1% şi 5% din cifra de afaceri". 

Vicepreşedintele liberal al Senatului, Alina Gorghiu, susţine că "suntem suficienţi 

de pregătiţi pentru a lansa licitaţia 5G şi la fel de pregătiţi să avem un cadru legal 

pe o temă atât de importantă". 

Senatorul Claudiu Târziu a propus retrimiterea la comisii a proiectului şi a atras 

atenţia existenţei riscului de infringement pentru România, în lipsa notificării 

Comisiei Europene. El a precizat că grupul AUR a avut o corespondenţă, în acest 

sens, cu Comisia Europeană. Propunerea de retrimitere la comisie a fost respinsă 

de plen după ce Claudiu Târziu a dat citire unui document "transmis informal" de 

Comisie. 
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Preşedintele Comisiei de Apărare din Senat, Nicoleta Pauliuc, a spus că "proiectul 

este o soluţie la ameninţările şi vulnerabilităţile la adresa securităţii naţionale pe 

partea de comunicaţii". Ea a explicat că nu este necesară notificarea către Comisia 

Europeană, pentru că proiectul nu conţine norme tehnice şi nici reguli privind 

serviciile societăţii informaţionale. 

Preşedintele Comisiei juridice, Iulia Scântei, a precizat că textul răspunsului primit 

de grupurile AUR se regăseşte în expunerea de motive a proiectului Guvernului 

dezbătut în plenul Senatului. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sorin Cîmpeanu vrea ca fiecare unitate de învăţământ să aibă un consilier 

școlar: 'Media e de un consilier la 1.200 de elevi' 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat luni seară că sunt 2.500 de 

consilieri şcolari la cei aproximativ 3 milioane de elevi, potrivit agerpres.ro. 

"Este foarte clar că avem nevoie mai mult decât oricând de consilieri pentru că 

pierderile suferite de elevi pe perioada de criză au fost nu numai în plan 

educaţional, au fost în plan social, plan emoţional, plan psihic chiar. Este nevoie 

mai mult decât oricând. Avem 2.500 de consilieri pentru trei milioane de elevi. 

Media este de un consilier la 1.200 de elevi", a spus ministrul, la TVR 1. 

Potrivit acestuia, consilierul şcolar trebuie să aibă dublă competenţă - asistenţă 

psiho-pedagogică şi consiliere şcolară şi să stea în şcoală pe tot parcursul 

programului. 

"Nu toţi cei 2.500 de consilieri au dublă competenţă: asistenţă psiho-pedagogică şi 

consiliere şcolară. Este nevoie de această dublă competenţă. Cei 2.500 de consilieri 

trebuie să stea în şcoli. Nu poţi să asiguri o consiliere cu adevărat, restul este 

poveste, decât dacă stai în şcoală pe toată durata programului, de la început până la 

sfârşit, cunoşti elevii, cunoşti problemele lor, cunoşti profesorii, cunoşti 

problemele profesorilor, cunoşti mediul de învăţare, cunoşti şcoala, inclusiv 

problemele administrative, şi cunoşti şi părinţii. (...) Acest lucru nu se poate face 

cu acest raport 1 la 1.000", a arătat ministrul. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/06/07/video-senat-proiectul-privind-implementarea-retelelor-5g-adoptat-de-plen--726905
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/sorin-cimpeanu_3390.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 iunie 2021 10 

 

El a spus că Ministerul Educaţiei îşi propune ca fiecare unitate de învăţământ să 

aibă un consilier şcolar, însă acest proces nu se va finaliza într-un an. 

"Ce propunem, ce vom face: un consilier pentru fiecare şcoală chiar dacă are sub 

500 de elevi, poate să aibă 200, 250, 300 - trebuie un consilier şcolar cu dublă 

competenţă asistenţă psiho-pedagogică şi orientare şcolară. Peste 500 de elevi - al 

doilea consilier, peste 1.000 al treilea, peste 1.500 al patrulea consilier", a explicat 

Cîmpeanu. 

Sorin Cîmpeanu a afirmat că vor fi pregătiţi de universităţi consilierii şcolari care 

vor veni în sistem. 

"Din universităţi pentru că avem mai mult de 10 universităţi cu care am iniţiat deja 

demersuri să poată pregăti aceşti consilieri cu dublă competenţă. (...) Cine promite 

că va rezolva problema consilierilor şcolari până la anul evident că ori nu ştie ce 

spune, ori minte intenţionat", a susţinut ministrul. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Președintele Senatului: Cetățenii nu vor mai fi puși pe drumuri inutile, nicio 

instituție centrală nu va mai cere vreun document emis de altă instituție 

publică 

Preşedintele Senatului, Anca Dragu, a declarat că prin propunerea legislativă de 

modificare a OUG 41/2016, aflată în dezbatere parlamentară, cetăţenii nu vor mai 

fi puşi „pe drumuri inutile”, pentru că nicio instituţie din administraţia publică 

centrală nu va mai cere vreun document emis de altă instituţie publică. 

„Astăzi, în Biroul Permanent, a fost repartizat către comisiile de specialitate 

proiectul de modificare a OUG 41/2016. O instituţie nu trebuie să mai ceară 

niciunui cetăţean un document emis de altă instituţie. Acestea trebuie să comunice 

între ele în interesul oamenilor! Este un pas important atât de aşteptat spre 

digitalizarea şi transparentizarea administraţiei publice”, a scris Dragu, luni, pe 

Facebook. 
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Potrivit propunerii legislative iniţiate de un grup de parlamentari PNL şi USR 

PLUS, „se interzice instituţiilor publice şi organelor de specialitate ale 

administraţiei publice centrale să solicite persoanelor fizice sau persoanelor 

juridice, în vederea soluţionării cererilor pentru furnizarea unui serviciu public, 

copii de pe avize sau alte documente care au fost trimise de către instituţii publice 

sau organe de specialitate ale administraţiei publice centrale”. 

Proiectul de act normativ prevede că instituţiile publice şi organele de specialitate 

ale administraţiei publice centrale solicită entităţilor care au emise documentele de 

care au nevoie în copii ale acestora în format electronic. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Proiectele de energie regenerabilă ar putea fi finanţate integral, conform 

modificărilor propuse la legislaţia UE privind ajutorul de stat 

Autoritatea de Reglementare a Concurenţei din Uniunea Europeană ia în 

considerare modificări în legislaţia privind ajutorul de stat, pentru a permite 

statelor membre UE să subvenţioneze până la 100% proiectele de energie 

regenerabilă, ca parte a obiectivelor de mediu ale blocului comunitar, a anunţat 

luni Comisia Europeană, transmite Reuters. 

Executivul comunitar a informat că reglementările revizuite vor permite statelor 

membre UE introducerea de noi instrumente de sprijin, cum ar fi contractele pentru 

diferenţă (CfD) pentru producerea de energie electrică având emisii reduse de 

carbon. Planul UE de redresare post-pandemie are la bază fondul 

‘NextGenerationEU’ în valoare de cel mult 800 de miliarde de euro (în preţuri 

curente, respectiv 750 de miliarde de euro în preţuri constante din 2018) care va fi 

constituit din împrumuturi contractate de Comisia Europeană pe pieţele financiare. 

Din acest fond, statele membre vor accesa granturi şi împrumuturi pentru reforme 

şi investiţii cuprinse în planurile naţionale de redresare şi rezilienţă (PNRR) ce 

trebuie să fie aprobate de Executivul comunitar şi să cuprindă în principal investiţii 

în tranziţia ecologică şi sectorul digital, pentru care trebuie alocate cel puţin 37% 

şi, respectiv, 20%, din sumele prevăzute în PNRR. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministerul Sănătății: Sute de biocide neconforme, retrase în ultimele luni. 

Noi controale la producători, după investigația care a arătat că 3 din 8 

dezinfectanți aveau substanța activă diluată sau nu o aveau deloc 

124 de produse biocide neconforme au fost retrase de la utilizare în ultimele luni, 

iar alte 263 de produse biocide neconforme au fost retrase de la comercializare, 

anunță Ministerul Sănătății. De altfel, Inspecția Sanitară de Stat a solicitat astăzi 

DSP Galați și DSP Ilfov efectuarea de controale la producătorii SC Grande Gloria 

Production SRL, respectiv la producătorul SC G&M 2000 SRL, anunță Ministerul 

Sănătății, în urma reportajului "În grija nimănui: tratăm pandemia cu apă de ploaie, 

chiar și în spitale. Am descoperit dezinfectanți și cu 0% substanță activă", publicat 

de Turnul Sfatului. 

Publicația sibiană Turnul Sfatului a scris că 3 din 8 substanțe biocide cumpărate 

aleatoriu erau diluate, iar unul dintre produsele testate nu conține deloc substanța 

activă pentru care a primit avizul de punere pe piață. Este vorba despre geluri 

dezinfectante, săpunuri chirurgicale, dezinfectanți de suprafețe. 

"Este un semnal care ne spune că trebuie să începem să investim în laboratoare de 

referință ale Institutului Național de Sănătate Publică sau ale Direcțiilor de sănătate 

publică și să întărim aceste instituții de control pentru că sănătatea noastră este în 

pericol", a fost prima reacție a ministrului Sănătății, Ioana Mihăilă. 

 

Cu privire la avizare/autorizare și control, Inspecția Sanitară de Stat din cadrul 

Ministerului Sănătății face următoarele precizări: 

 Produsele biocide (22 de tipuri, inclusiv dezinfectanți pentru suprafețe, 

pentru mâini, pentru apa potabilă, pentru zona alimentară) sunt puse pe piață 

în baza unui aviz/autorizație emis/ă de Comisia Națională pentru Produse 

Biocide, în conformitate cu prevederile: 

 Regulamentului nr. 528/2012 privind produsele biocide; 

 

 

https://www.turnulsfatului.ro/2021/06/06/in-grija-nimanui-tratam-pandemia-cu-apa-de-ploaie-chiar-si-in-spitale-am-descoperit-dezinfectanti-si-cu-0-substanta-activa-182651
https://www.turnulsfatului.ro/2021/06/06/in-grija-nimanui-tratam-pandemia-cu-apa-de-ploaie-chiar-si-in-spitale-am-descoperit-dezinfectanti-si-cu-0-substanta-activa-182651
https://www.turnulsfatului.ro/2021/06/06/in-grija-nimanui-tratam-pandemia-cu-apa-de-ploaie-chiar-si-in-spitale-am-descoperit-dezinfectanti-si-cu-0-substanta-activa-182651
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 HG nr. 617/2014 privind stabilirea cadrului instituţional şi a unor măsuri 

pentru punerea în aplicare a Regulamentului (UE) nr. 528/2012 al 

Parlamentului European şi al Consiliului din 22 mai 2012 privind punerea la 

dispoziţie pe piaţă şi utilizarea produselor biocide, cu modificările și 

completări ulterioare; 

 Ordinului nr.10/2010 privind aprobarea procedurii de avizare a produselor 

biocide care sunt plasate pe piaţă pe teritoriul României, cu modificările și 

completările ulterioare. 

 Precizăm că Institutul Naţional de Cercetare-Dezvoltare Medico-Militară 

"Cantacuzino" a emis în anul 2020 autorizații temporare de punere pe piață a 

produselor biocide, pe perioada stării de urgență conform prevederilor art. 

10 din Ordonanța militară nr. 4 din 29.03.2020, iar în starea de alertă emit 

conform prevederilor OUG nr. 70 din 14.05.2020. 

 Produsele biocide avizate/autorizate sunt postate în Registrul Național al 

Produselor Biocide, gestionat de Institutul Național de Sănătate Publică 

(INSP). 

 Conform reglementărilor naționale, produsele biocide trebuie să dovedească 

eficacitatea prin prezentarea rapoartelor de testare a eficacității (de ex. 

bactericidă, fungicid, levuricidă, micobactericidă, virucidă etc.) realizate în 

laboratoare de specialitate. Aceste eficacități sunt specificate în 

aviz/autorizație. 

 Inspectorii sanitari efectuează controale la producători, deținătorii de aviz, 

distribuitori, utilizatori profesionali (unități sanitare, unități de învățământ, 

cabinete de înfrumusețare etc.) unde verifică dacă eticheta respectă 

informațiile din avize și/sau autorizații (concentrații, timpi de acțiune, 

eficacități etc.), precum și informații privind fișa cu date de securitate. De 

asemenea, controlul vizează verificarea respectării de către producătorul de 

biocide a cerințelor privind siguranța și calitatea produselor biocide, 

furnizarea substanței/substanțelor active, evidențele și raportările. 
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 În trimestrul II 2020 - trimestrul I 2021, inspectorii sanitari au efectuat 

controale în urma cărora au fost retrase de la utilizare 124 de produse 

biocide neconforme, în cantitate de 24.144 litri și 467 kg. 

 Totodată, au fost retrase de la comercializare 263 de produse biocide 

neconforme, în cantitate de 142.287 litri și 8.845 kg. 

 Au fost aplicate 185 de sancțiuni, dintre care 127 de amenzi, în valoare 

totală de 734.500 lei, și 58 de avertismente. 

 Principalele neconformități identificate de inspectorii sanitari au fost legate 

de introducerea ilegală pe piață a produselor biocide, etichete care nu 

respectă prevederile din aviz/autorizație, termene de valabilitate expirate și 

utilizare necorespunzătoare. 

 Conform Metodologiei stabilită anual de INSP în baza Programului Național 

de Monitorizare a Factorilor Determinanți din Mediul de Viață și Muncă 

(PN II), se realizează evaluarea eficacității bactericide și fungicide a 

produselor biocide în laboratoare din cadrul INSP și DSP. 

 Precizam faptul că în perioada aprilie - mai 2021, inspectorii sanitari au 

prelevat probe de produse biocide cu aplicație în sectorul medical și anume 

antiseptice și dezinfectante chimice folosite în dezinfecția chirurgicală a 

mâinilor, în vederea evaluării eficacității biocide (bactericide și fungicide), 

conform Metodologiei stabilită de INSP. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 INS a reconfirmat evoluţia economiei în T1: PIB-ul a crescut faţă de T4 

2020, dar s-a redus cu 0,2% faţă de T1 2021, mai ales ca urmare a scăderii 

contribuţiei exportului net. În schimb, consumul şi investiţiile au avut 

contribuţii pozitive 

Institutul Naţional de Statistică a reconfirmat marţi creşterea economiei în T1 

2o21, la 2,8%, faţă de ultimul trimestru din 2020, şi scăderea de 0,2% faţă de T1 

2020, Produsul Interb Brut totalizând 223,4 miliarde lei preţuri curente. 
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Evoluţia negativă faţă de perioada similară a anului trecut a fost determinată de 

scăderea contribuţiei exportului net la creşterea PIB, cu 2,6%, ca urmare a creşterii 

volumului importurilor de bunuri şi servicii, cu 5,4%, comparativ cu cea a 

volumului exporturilor de bunuri şi servicii, de numai 0,6%. 

Contribuţii pozitive importante la creşterea PIB au avut în schimb consumul final 

al gospodăriilor populaţiei, al cărei volum s-a majorat cu 0,8%, contribuind cu 

0,5% la creşterea PIB, şi formarea brută de capital fix (investiţiile), al cărei volum 

s-a majorat cu 9,9%, contribuind cu 1,7% la creşterea PIB. 

 

La scăderea PIB în trimestrul I 2021 faţă de trimestrul I 2020 au contribuit 

următoarele ramuri: 

 tranzacţiile imobiliare, a căror contribuţie s-a redus cu 0,1%, acestea având o 

pondere de 8,2% la formarea PIB şi o scădere a volumului de activitate cu 

1,3% 
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 activităţile profesionale, ştiinţifice şi tehnice, servicii administrative şi de 

suport, care s-a diminuat cu 0,7%, având o pondere de 6,6% la formarea PIB 

şi care a înregistrat o scădere a volumului de activitate cu 9,7%. 

 activităţile de spectacole, culturale şi recreative; reparaţii de produse de uz 

casnic şi alte servicii (-0,5%), cu o pondere de 2,8% la formarea PIB şi care 

au înregistrat o scădere a volumului de activitate cu 16,4%. 

 impozitele nete pe produs au avut o contribuţie negativă de 0,2%, cu o 

pondere de 9,7% la formarea PIB şi care au înregistrat o reducere a 

volumului lor cu 1,9%. 

Contribuţii pozitive la evoluţia PIB au înregistrat: 

 Industria (+0,4%), cu o pondere de 18,8% la formarea PIB şi care a 

înregistrat o majorare a volumului de activitate cu 2,2%; 

 Comerţul cu ridicata şi cu amănuntul; repararea autovehiculelor şi 

motocicletelor;  transportul şi depozitarea; hotelurile şi restaurantele 

(+0,1%), cu o pondere de 20,3% la formarea PIB şi care a înregistrat o 

majorare a volumului de activitate cu 0,4%; 

 Informaţiile şi comunicaţiile (+0,8%), cu o pondere de 8,0% la formarea PIB 

şi care a înregistrat o creştere a volumului de activitate cu 10,6% 

Produsul Intern Brut - date ajustate sezonier -  estimat pentru trimestrul I 2021, a 

fost de 284,97 miliarde lei preţuri curente, , în creştere – în termeni reali – cu 2,8% 

faţă de trimestrul IV 2020 şi la acelaşi nivel cu cel înregistrat în trimestrul I 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Indicele ROBOR la 3 luni scade sub pragul psihologic de 1,5% 

Indicele ROBOR la 3 luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei acordate înainte de luna mai 2019, a scăzut ieri la 1,49%, 

înregistrând a treia scădere consecutivă din iunie. 
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La începutul acestei luni, indicele ROBOR la 3 luni era cotat la 1,59% şi a 

înregistrat o perioadă de stagnare până pe 10 mai, scăzând la 1,54% în data de 11 

mai şi apoi la 1,53% în data de 31 mai. În 02 iunie 2021 indicele a fost cotat în 

stagnare la 1,53%. 

Scăderea înregistrată de ROBOR de la începutul anului a fost influenţată şi de 

deciziile BNR de ajustare a dobânzii-cheie şi a ratelor facilităţilor permanente din 

jurul acesteia. 

Indicele ROBOR la 3 luni a încheiat anul 2020 la 2,03% pe an.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Pentru prima dată în ultimul an, România raportează sub 100 de cazuri noi 

de Covid 

Este a treia zi consecutiv în care avem mai puține îmbolnăviri. În peste un sfert 

dintre județe autoritățile nu au numărat niciun caz de COVID. Chiar și așa, nu am 

scăpat de transmiterea comunitară, spun experții în sănătate, care atrag atenția că e 

nevoie de precauţie în faţa noilor mutații ale virusului. 

89 de persoane au aflat că sunt infectate cu SARS-CoV-2, arată cel mai recent 

bilanț. Sunt de 16 ori mai puține față de acum o lună, când România raporta peste 

1.400 de cazuri noi într-o singură zi. 

Țara noastră n-a mai avut sub 100 de îmbolnăviri de la o zi la alta din martie, anul 

trecut. 14 județe din țară au început săptămâna fără vreun caz nou de COVID. 

Măsurile de protecție ne pot apăra în continuare în fața virusului. Chiar și de noile 

mutații, cum ar fi tulpina indiană, mult mai contagioasă decât cea britanică. 

Prezența ei în România ne-ar putea pune în fața unui nou val al epidemiei de 

COVID, avertizează medicii. 

România se apropie de patru milioane și jumătate de persoane vaccinate cu cel 

puțin o doză, dintre care puțin sub patru milioane imunizate complet. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 PLUS a dispărut oficial din Parlament - Deputatul Ionuţ Moşteanu anunţă 

noul grup parlamentar 

Liderul deputaţilor USR PLUS, Ionuţ Moşteanu, a anunţat, luni, în plenul Camerei, 

schimbarea denumirii grupului parlamentar USR PLUS în grupul parlamentar 

Uniunea Salvaţi România, în urma fuziunii celor două partide, aprobată de 

instanţă. 

"În urma deciziei Biroului permanent de săptămâna trecută, vă aduc la cunoştinţă 

schimbarea denumirii grupului parlamentar al Alianţei USR PLUS în grupul 

parlamentar al Uniunii Salvaţi România, ca urmare a fuziunii rămase definitivă, în 

urma respingerii apelului la Curtea de Apel Bucureşti din data de 16 aprilie", a 

precizat Moşteanu, potrivit Agerpres. 

În 16 aprilie, fuziunea prin absorbţie dintre USR şi PLUS a fost aprobată, definitiv, 

de către Curtea de Apel Bucureşti. Conform deciziei Curţii de Apel Bucureşti, 

formaţiunea rezultată prin fuziune este înregistrată în Registrul Partidelor Politice 

de la Tribunalul Bucureşti. 

 

Pe 30 octombrie 2020, Tribunalul Bucureşti a admis cererea de fuziune între cele 

două partide, însă decizia a fost contestată de două persoane. 

 

Pe 15 august 2020, delegaţii USR şi PLUS au aprobat, într-un congres desfăşurat 

online, un protocol ce prevede fuziunea celor două partide, copreşedinţi fiind Dan 

Barna şi Dacian Cioloş. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 LIVE astăzi, de la ora 15:00, dezbaterea online “Reforma digitală a 

Educației”. Noutățile școlii digitale vor fi anunțate de Ligia Deca, Georgi 

Dimitrov (Comisia Europeană), miniștrii Sorin Cîmpeanu, Ciprian Teleman, 

Daniel Funeriu, Vasile Dâncu, experții Dragoș Iliescu, Raluca Negulescu-

Balaci, Mihaela Nabăr și Dacian Dolean 

Educația primește 3,6 miliarde de euro, prin Planul Național de Redresare și 

Reziliență (PNRR) depus la Bruxelles.  
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Ce investiții concrete sunt prevăzute pentru digitalizarea educației, dezvoltarea 

competențelor digitale și reducerea decalajelor înregistrate de comunitățile 

vulnerabile? Va putea susține acest plan dezvoltarea unor generații de elevi care să 

creeze noile tehnologii și meseriile viitorului? Vom avea conținuturi, modele de 

lecții smart, exerciții multimedia, resurse educaționale accesibile oricând copiilor și 

părinților? Care este planul de acțiune al Comisiei Europene? 

 Aflăm răspunsurile LIVE VIDEO astăzi, 8 iunie, începând de la ora 

15:00, la dezbaterea online Reforma digitală a Educației organizată de 

Edupedu.ro, UiPath Foundation și Brio.ro. Evenimentul va fi transmis pe 

website și Facebook Edupedu.ro și pe paginile partenerilor 

Începând de la ora 15:00, noutățile școlii digitale vor fi anunțate de consilierul 

prezidențial Ligia Deca, Georgi Dimitrov – șeful Unității din Comisia Europeană 

responsabile cu educația digitală, miniștrii Sorin Cîmpeanu și Ciprian Teleman, 

specialistul în testare educațională Dragoș Iliescu, directorul executiv al UiPath 

Foundation – Raluca Negulescu-Balaci, miniștrii Daniel Funeriu și Vasile Dîncu, 

psihologul educațional Dacian Dolean și directorul World Vision România –

 Mihaela Nabăr. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Românii pierd 4 ani din viață din cauza poluării. Berceanu: Anual, în 

România, 25.000 de oameni mor din această cauză 

România, în top 3 țări din UE cu cea mai mare poluare a aerului în zonele urbane. 

Românii care locuiesc în zone urbane puternic poluate, cum este cazul Capitalei, 

pierd în medie patru ani din speranța de viață, arată studiile efectuate la nivel 

european. Potrivit șefului Gărzii de Mediu, Octavian Berceanu, în România, anual, 

25.000 de oameni sunt victimele directe ale poluării masive. 

Nu este o noutate că în multe zone ale țării oamenii respiră un aer toxic iar 

incendiile din ultimele zile nu fac decât să crească nivelul de poluare. Totodată, 

acțiunile ilegale ale celor care aruncă gunoiul fără să se gândească la consecințe ori 

ard deșeuri în mod ilegal, în tot felul de locuri, contribuie la clasarea României în 

topul țărilor europene cu cea mai mare poluare a aerului. 

https://uipathfoundation.com/
http://www.brio.ro/
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În aceste condiții, cei care locuiesc în zone puternic poluate, cum ar fi în mediul 

urban, pierd aproximativ patru ani din speranța de viață din cauza poluării. 

De exemplu, bucureștenii sunt expuși zilnic unor astfel de probleme, în special în 

ultimele zile, marcate de incendii majore și de scandaluri pe tema gunoaielor de 

pe străzile Sectorului 1. 

Șeful Gărzii de Mediu, Octavian Berceanu, atrage atenția asupra numărului mare 

de persoane care mor anual în România din cauza poluării. Potrivit acestuia, până 

la 25.000 de români sunt în fiecare an direct afectați de poluare atmosferică din 

țară. 

„Comparând cu Covid-19, poluarea este cam pe acolo, dacă nu puțin mai sus” în 

ceea ce privește numărul de persoane decedate, a spus Berceanu. 

Potrivit acestuia, pentru ca situația poluării din România să se amelioreze este 

nevoie de o serie de decizii luate la nivel guvernamental, de la soluții pentru a 

combate poluarea și până la simpla activitate de colectare selectivă a deșeurilor, 

așa cum se întâmplă în țările civilizate. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 De ce a ajuns România în pericol să devină "groapa de gunoi" a Europei. 

Șeful Gărzii de Mediu: În Europa neutralizarea deșeurilor costă 500 euro, la 

noi costă 20-50 de euro 

Europa a ajuns la un nivel nemaiîntâlnit de deșeuri acumulate, iar România este 

una dintre ținte pentru câștigul financiar imediat, spune șeful Gărzii Naționale de 

Mediu, Octavian Berceanu. Neutralizarea deșeurilor costă până la 500 de euro în 

Europa, în timp ce la noi dacă gunoaiele ajung la o groapă de gunoi costă 50 de 

euro. Reamintim că în ultima perioadă zeci de containere cu deșeuri din Eorupa, 

din țări precum Marea Britanie sau Germania, au fost descoperite la intrarea în 

România, fiind aduse de firme româneşti și trecute în documentele oficiale drept 

materie primă pentru reciclare. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/incendiu-periculos-la-un-centru-de-colectare-a-deseurilor-din-bucuresti-in-interior-sunt-butelii-si-recipiente-sub-presiune-1552829
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/scandalul-gunoiului-in-sectorul-1-cum-au-raspuns-clotilde-armand-si-reprezentantul-romprest-intrebarilor-incomode-puse-de-ctp-1552329
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/scandalul-deseurilor-din-sectorul-1-berceanu-miroase-groaznic-ne-au-salvat-temperaturile-scazute-cand-se-va-rezolva-problema-1552573
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 "În port verificăm orice container care ar ridica suspiciuni. Sunt containere 

care au produse second-hand, ele nu pot fi vândute. În față sunt produse 

second-hand și în spate sunt produse amestecate cu fel de fel de materiale 

care vor ajunge pe o groapă de gunoi sau depozitate aiurea. 

 Se fac și sesizări penale, luăm aceste firme, vedem cine le-a trimis, luăm 

legătura cu omologii noștri din alte țări, verificăm firmele din România, dacă 

au fost astfel de tranzacții, cine sunt beneficiarii, unde au ajuns", a afirmat, 

luni, la Digi 24, șeful Gărzii de Mediu, Octavian Berceanu. 

El spune că Europa a ajuns la un nivel nemaiîntâlnit de deșeuri acumulate, 

instalațiile sunt suprasolicitate, iar în acest context România este o țintă. 

 "Muncim mult ca România să nu devină o groapă de gunoi a Europei. 

 E o oportunitate economică, un câștig financiar imediat. Neutralizarea 

ajunge până la 500 de euro în Europa, la noi dacă aceste deșeuri ajung pe o 

groapă de gunoi costă 20 - 50 de euro, în cazul în care ajung la o groapă de 

gunoi, pe un depozit conform. Dar pot ajunge pe un câmp, imediat ce au 

trecut granița. 

 Importăm niște deșeuri periculoase sau greu de neutralizat, dar în același 

timp producem deșeuri la scară industrială greu de neutralizat, atât timp cât 

nu se face sortarea la nivelul cetățeanului, dublată de primării, deșeurile 

periculoase produse de noi ajung aiurea. 

 Dacă vă uitați pe cursurile de apă o să vedeți frigidere, baterii care sunt 

neutralizate în mii de ani", a explicat Berceanu. 

"Un debutant la Garda de Mediu câștigă 2.350 de lei, aproape cât salariul unei 

persoane care vinde înghețată" 

Octavian Berceanu mai spune că există o presiune la graniță pentru importurile de 

deșeuri, iar aceasta este încurajată de corupția sistemică evidentă în România. 

Sunt rapoarte care ne spun clar că aceste structuri de crimă organizată au funcționat 

și încă funcționează bine pe teritoriul României și sunt o punte pentru importurile 

ilegale de deșeuri.  
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Berceanu afirmă că se lucrează acum la neutralizarea acestor structuri de crimă 

organizată și a fost schimbată tactica: sunt controale cu comisari dintr-un județ în 

alt județ. 

 "Avem nevoie de un sprijin de la autorități - date despre acele firme, să 

vedem ce se întâmplă în teren, dotări. Deja ministerul ne dotează cu 

aparatură. 

 Dacă vorbim de salarizare, un debutant la Garda de Mediu câștigă 2.350 de 

lei, aproape cât salariul unei persoane care vinde înghețată. În condițiile 

astea rămânem fără oameni", a adăugat Octavian Berceanu. 

Ministrul Mediului, Tánczos Barna, spunea că deşeurile care ajung în România din 

alte ţări europene sunt aduse de firme româneşti, trecute în documentele oficiale 

drept materie primă pentru reciclare, însă „firma care le aduce rămâne cu 10% 

prelucrat şi 80% ajunge la groapă”. Conform ministrului, aceste importuri nu sunt 

greşeli, ci ”încălcări intenţionate ale legii”, iar în acest context Barna anunţă că se 

lucrează la nivelul Guvernului la schimbări care să ducă la specializarea unor 

procurori pe infracţiuni de mediu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Taxarea pe kilometru pentru transportul rutier greu va fi introdusă la 

finalul anului 2023. Automobilele vor fi taxate în continuare prin rovignetă 

Transportul rutier greu va fi taxat în funcţie de kilometri parcurşi, începând 

probabil de la finalul anului 2023, ca parte a condiţiilor de reformă pentru 

aprobarea Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), a declarat luni 

ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, la Digi 24. 

„E vorba de ceva destul de firesc în toată Europa: în ceea ce priveşte traficul greu, 

maşinile de peste 7,5 tone: camioane, tiruri, autocare şi aşa mai departe, în aproape 

toată Europa, dacă nu mă înşel în 23 din 27 de state membre, se taxează folosirea 

reţelelor de drumuri naţionale, de autostrăzi, nu pe timp, ca în România, unde 

cumpărăm o vignetă care e valabilă o zi, o săptămână, o lună, un an, ci pe distanţa 

parcursă.  

https://www.hotnews.ro/stiri-mediu-24842453-ministrul-mediului-importul-deseuri-este-fenomen-generalizat-sunt-aduse-firme-romanesti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-mediu-24842453-ministrul-mediului-importul-deseuri-este-fenomen-generalizat-sunt-aduse-firme-romanesti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-mediu-24842453-ministrul-mediului-importul-deseuri-este-fenomen-generalizat-sunt-aduse-firme-romanesti.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-mediu-24842453-ministrul-mediului-importul-deseuri-este-fenomen-generalizat-sunt-aduse-firme-romanesti.htm
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Chiar şi ţările de lângă noi – Bulgaria, Ungaria, Austria, folosesc deja acest sistem. 

E vorba ca şi noi să facem această trecere, pentru traficul greu”, a spus Cătălin 

Drulă, potrivit Agerpres. 

Ministrul Transporturilor a explicat că acest nou sistem de taxare nu se va aplica 

maşinilor personale de mici dimensiuni. 

„Pentru maşini mici rămâne acea vignetă, valabilă pe timp, sistemul de acum. Aşa 

e şi în Austria, pentru maşini mici se plăteşte vigneta austriacă, traficul greu 

plăteşte la distanţă parcursă. Sunt diverse metode şi sisteme. Unele implică un 

sistem montat la bordul camionului, altele sunt bazate pe camere care recunosc 

numerele de înmatriculare, fiecare ţară foloseşte un sistem diferit. E vorba de a ne 

alinia acestei tendinţe de taxare europeană, ceea ce permite o taxare mai corectă şi 

a utilizării, şi a poluării cauzate, permite să avem o competiţie mai echilibrată între 

traficul feroviar şi cel rutier”, a menţionat oficialul MTI. 

Ministrul Transporturilor a susţinut că vor avea loc consultări ample cu companiile 

de transport, inclusiv în legătură cu nivelul noi taxe.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Când va fi gata centura Capitalei? / Cătălin Drulă spune că inelul sudic va fi 

gata în 2023 / Pe inelul din nordul Capitalei se va circula în 2024 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, anunţă că termenul de finalizare pentru 

inelul sudic al Centurii ocolitoare a municipiului Bucureşti este anul 2023, dar că 

una dintre firmele care lucrează acolo a promis că va termina un tronson înainte de 

finalul anului viitor. Pe inelul din nordul Capitalei se va circula în 2024, potrivit 

News. 

 

”Avem lucrări ample, pentru prima dată poate după Revoluţie. Adică avem această 

autostradă A 0, al doilea ring, în care avem contracte semnate full pe sud, pe 

semicercul sudic, pe două treimi din semicercul sudic se şi lucrează cu o firmă 

turcă.  
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În sud, în 2023 va fi gata, dar firma mi-a promis că ar vrea să dea la sfârşitul anului 

viitor, adică 2022, un sector destul de lung între DN6, ăsta-i drumul de Alexandria 

şi ieşirea Olteniţei, să zicem un sfert din cercul acesta din jurul Bucureştiului ar fi 

gata la sfârşitul anului viitor, să sperăm că se ţin ei de cuvânt, termenul contractual 

îi duce în 2023. Dar în orice caz, în 2023 tot semicercul sudic”, a afirmat Cătălin 

Drulă, luni seară, la Digi 24. 

În ceea ce priveşte inelul rutier din nordul Capitalei, ministrul Transporturilor 

afirmă că sunt două contracte semnate pentru două tronsoane, între care unul este 

realizat de firma omului de afaceri Dorinel Umbrărescu. Alte două sunt în faza 

finală de contestaţie, iar pe inelul de nord ar urma să se circule în anul 2024, 

conform previziunilor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Transporturilor, despre TAROM: Avem un plan bun acolo, pe 

care l-am discutat şi cu Comisia Europeană/ Planul e bun, execuţia nu e încă 

la nivelul care să mă mulţumească/ Ministrul consideră necesară injecţia de 

capital în companie 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, afirmă că pentru compania TAROM 

există ”un plan bun”, dar punerea în aplicare a acestuia nu îl mulţumeşte. El susţine 

că, pentru a redeveni profitabilă, compania TAROM are nevoie de o injecţie de 

capital de 150-200 de milioane de euro, un ajutor de stat având nevoie de 

aprobarea Comisiei Europene. 

”Avem un plan bun acolo, pe care l-am discutat şi cu Comisia Europeană de 

uniformizare a flotei, de reducere a personalului – au fost 1.700, acum sunt 1.400, 

au fost plecări voluntare – de un alt tip de marketing şi de reformare rutelor şi de 

restructurare internă. Planul e bun, execuţia nu e încă la nivelul care să mă 

mulţumească. Mai avem de rezolvat partea de finalizare buy back-ului pentru flota 

ATR, de renegociere a contractului pentru acele Boeinguri care au fost comandate. 

Nu e o noutate pentru nimeni, fără o injecţie de capital, TAROM la fel la 

Lufthansa, la fel ca Air France… În jur de 150 până la 200 de milioane de euro”, a 

afirmat ministrul, întrebat fiind de ce sumă are nevoie compania aeriană. 
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În schimbul acestor bani, TAROM ar urma să treacă pe profit, în orizontul de timp 

2024-2025, dar şi să fie ”o companie modernă, suplă, care să ofere un serviciu 

bun”, susţine ministrul. 

Un eventual ajutor de stat acordat TAROM trebuie aprobat de Comisia Europeană. 

Ministrul mai afirmă că o companie de dimensiunea TAROM ”nu poate susţine” 

rute foarte lungi, precum SUA sau China, el arătând că TAROM are contracte 

foarte bune pentru chartere în acest an. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Alianţa pentru Agricultură: Fermierii români au în continuare mare nevoie 

de glifosat. Țintele Green Deal impun scăderea consumului 

Fermierii români spun că au în continuare mare nevoie de glifosat.  

Alianţa pentru Agricultură şi Cooperare solicită sprijin pentru găsirea unor soluţii 

rezonabile, bazate pe date ştiinţifice, pentru continuarea asigurării protecţiei 

fitosanitare a culturilor din România, în condiţiile în care ţintele Green Deal impun 

fermierilor să scadă consumul de inputuri. 

„Ţintele Green Deal transpuse în noua PAC prin strategiile «De la fermă la 

consumator» şi Biodiversitatea impun fermierilor să-şi scadă consumul de inputuri 

şi să rămână competitivi, atât pe piaţa UE, dar mai ales pe cea din afara UE, unde 

producătorii nu au aceleaşi constrângeri şi standarde precum cei europeni”, atrage 

atenţia Alianţa, într-un comunicat. 

Potrivit sursei citate, condiţiile agropedologice şi climatice din ţara noastră, 

precum şi fărâmiţarea terenurilor agricole şi slaba capitalizare a fermierilor 

autohtoni, favorizează infestarea masivă cu buruieni şi dăunători. Datele din 

cercetare indică o rată foarte ridicată de infestare cu buruieni în unele regiuni (circa 

700 seminţe din specii diferite de buruieni/metru pătrat). 

„Controlul buruienilor nu se poate face eficient fără erbicide sistemice totale, 

precum glifosatul.  
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În România, glifosatul este utilizat în principal între culturi, fiind nu doar o soluţie 

sigură şi ieftină, ci, de fapt, singura soluţie care face posibilă aplicarea 

tehnologiilor de agricultură conservativă pe care le recomandă şi promovează 

Comisia UE în meniul de sustenabilitate, pentru a reduce amprenta asupra 

mediului (eroziunea, compactarea, emisiile de CO2 etc.), timpul de lucru şi a creşte 

performanţa economică. De aceea, la acest moment, la care soarta glifosatului se 

discută în Parlamentul European, considerăm că includerea amendamentului AM 

806, aşa cum este formulat în prezent în raportul final, ar constitui o decizie 

politică fără o bază ştiinţifică, care riscă să submineze munca şi procesul riguros 

ale autorităţilor de reglementare şi ale EFSA, un proces bazat pe dovezi ştiinţifice 

competente şi independente, la care Parlamentul European însuşi a contribuit”, se 

mai spune în comunicat. 

Potrivit sursei citate, Alianţa pentru Agricultură şi Cooperare, în numele membrilor 

săi, face apel la raţiune şi speră ca, la sfârşitul procesului de reglementare, în 

sesiunea plenară, Parlamentul European să respingă amendamentul care se opune 

reautorizării substanţei active glifosat după 31 decembrie 2022, informează 

Agerpres. 

„Facem apel, pe această cale, la eurodeputaţii români, la autorităţi şi la toţi ceilalţi 

factori implicaţi, de a nu interveni cu decizii politice contrare celor ştiinţifice. 

Fermierii din România, ca şi cei din întreaga UE, au nevoie de glifosat, pentru a 

putea fi competitivi şi a progresa în direcţia adoptării pe scară largă a practicilor 

agricole durabile”, se mai precizează în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Curtea de Apel Pitești a decis că existența Secției Speciale pentru magistrați 

nu este justificată, ca urmare a deciziei Curții de Justiție a UE. Sentința este 

definitivă 

Curtea de Apel Pitesti a decis, luni, că Secția de Investigare a Infracțiunilor din 

Justiție nu mai poate funcționa în urma deciziei CJUE. Decizia instanței este 

definitivă, potrivit portalului instanțelor de judecată. 

http://portal.just.ro/46/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=4600000000046251&id_inst=46
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Judecătorii CA Pitești au admis contestația formulată de o asociație de proprietari 

din județul Argeș, care reclamase un magistrat. 

În decizia de luni, magistrații argeșeni invocă Tratatul de funcționare a UE și 

hotărârea Curţii de Justiţie a Uniunii Europene din 18 mai. 

Judecătorii au stabilit că SIIJ „nu este justificată de imperative obiective și 

verificabile legate de buna administrare a justiției și nu este însoțită de garanții 

specifice care să permită, pe de o parte, să se înlăture orice risc ca această secție să 

fie folosită ca instrument de control politic al activității reepectivilor judecători și 

procurori susceptibil să aducă atingere independenței acestora (…)”. 

Instanța din Argeș a decis ca speța semnalată de asociația de proprietari să fie 

declinată spre soluționare parchetului competent. 

Decizia integrală a Curții de Apel: 

În baza art. 2 și art. 19 alineatul (1) al doilea paragraf TUE, Decizia 2006/928 şi 

Hotărârea Curţii de Justiţie a Uniunii Europene (Marea Cameră) din 18.05.2021 

constată că Secţia pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie din cadrul 

Ministerului Public, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie nu este 

justificată de imperative obiective și verificabile legate de buna administrare a 

justiției și nu este însoțită de garanții specifice care să permită, pe de o parte, să se 

înlăture orice risc ca această secție să fie folosită ca instrument de control politic al 

activității respectivilor judecători și procurori susceptibil să aducă atingere 

independenței acestora și, pe de altă parte, să se asigure că respectiva competență 

poate fi exercitată în privința acestora din urmă cu respectarea deplină a cerințelor 

care decurg din articolele 47 și 48 din Carta drepturilor fundamentale a Uniunii 

Europene. 

În baza art. 4886 din Cpp admite contestaţia formulată Asociaţia Proprietarilor 

Păgubiţi Oarja 2000 şi stabileşte termenul în care procurorul să rezolve cauza la 

data 18.01.2022. În baza art. 2 și art. 19 alineatul (1) al doilea paragraf TUE, 

Decizia 2006/928 şi Hotărârea Curţii de Justiţie a Uniunii Europene (Marea 

Cameră) din 18.05.2021 urmează ca procurorul să-şi decline competenţa de 

soluţionare a cauzei, iar la stabilirea competenţei vor fi excluse dispoziţiile art. 88 
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1 din Legea 304/2004. În baza art. 275 alin. 3 Cpp, cheltuielile judiciare rămân în 

sarcina statului. Definitivă. Pronunţată în şedinţa publică din data de 07.06.2021. 

Context: Curtea de Justiție a Uniunii Europene (CJUE) a decis la 18 mai că este de 

competența autorităților naționale din România să decidă dacă înființarea Secției 

speciale pentru anchetarea magistraților (SIIJ) respectă cererile de independență, 

potrivit unui comunicat al Curții. Curtea s-a pronunțat într-o cauză inițiată la CJUE 

de Forumul Judecătorilor, Asociația Mișcarea pentru Apărarea Statutului 

Procurorilor și câteva instanțe din România. În septembrie 2020, avocatul general 

al Curții de Justiție a UE (CJUE), Michal Bobek, arăta că înființarea Secției 

Speciale pentru investigarea magistraților încalcă legislația UE, potrivit unui 

comunicat al instituției. Opinia avocatului general a fost un pas preliminar în 

proces, decizia definitivă fiind luată marți, 18 mai 2021, de Curtea de Justiție a UE. 

(Sursa: G4Media.ro) 

  

 Stelian Ion: Am avut o întrevedere cu comisarul Didier Reynders, legile 

justiției și desființarea SIIJ reprezintă elemente esențiale în contextul MCV și 

al statului de drept 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a precizat luni că a discutat cu comisarul european 

pentru Justiție, Didier Reynders, despre legile justiției și desființarea Secției 

speciale de anchetare a magistraților, care i-ar fi transmis că acestea reprezintă 

„elemente esențiale” în contextul MCV și al statului de drept și că este important 

ca România să respecte hotărârea Curții de Justiție a UE. 

„Am avut o întrevedere cu comisarul pentru justiție Didier Reynders. Am discutat 

despre legile justiției și desființarea SIIJ, reacția comisarului fiind că acestea 

reprezintă elemente esențiale în contextul MCV și al statului de drept. Comisarul a 

mai făcut referire la importanța respectării de către România a hotărârii CJUE din 

18 mai 2021”, a scris Stelian Ion pe Facebook. 

Ministrul a participat luni la reuniunea Consiliului Justiție și Afaceri Interne (JAI), 

la Luxemburg, 

 

https://www.g4media.ro/document-curtea-de-justitie-a-ue-lasa-la-latitudinea-autoritatilor-romane-eventuala-desfiintare-a-sectiei-speciale.html
https://www.g4media.ro/document-curtea-de-justitie-a-ue-lasa-la-latitudinea-autoritatilor-romane-eventuala-desfiintare-a-sectiei-speciale.html
https://www.g4media.ro/document-curtea-de-justitie-a-ue-lasa-la-latitudinea-autoritatilor-romane-eventuala-desfiintare-a-sectiei-speciale.html
https://www.g4media.ro/document-avocatul-general-al-cjue-arata-ca-infiintare-sectiei-speciale-pentru-investigarea-magistratilor-incalca-legislatia-ue.html
https://www.g4media.ro/document-avocatul-general-al-cjue-arata-ca-infiintare-sectiei-speciale-pentru-investigarea-magistratilor-incalca-legislatia-ue.html
https://www.g4media.ro/document-curtea-de-justitie-a-ue-lasa-la-latitudinea-autoritatilor-romane-eventuala-desfiintare-a-sectiei-speciale.html
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Reuniunea JAI a avut pe ordinea de zi și un punct referitor la începerea activității 

Parchetului European, condus de Laura Codruța Kovesi. 

„În acest context am amintit că România a lansat a doua procedură de selecție a 9 

procurori europeni delegați, cu termen de finalizare iulie 2021. Procesul de selecție 

al procurorilor europeni delegați trebuie să fie robust, solid, astfel încât să nu se 

vulnerabilizeze credibilitatea și funcționarea EPPO”, a mai afirmat Stelian Ion. 

În marja JAI, Stelian Ion a mai discutat cu miniștrii justiției din Italia și Franța, 

Marta Cartabia, respectiv Eric Dupond-Moretti, pe teme de cooperare bilaterală. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Preşedintele Israelului - în vizită de stat în România 

Preşedintele Israelului, Reuven Rivlin, efectuează în această săptămână o vizită de 

stat în România, la invitaţia omologului său, Klaus Iohannis. 

 

Marţi, preşedintele Statului Israel se va întâlni, la Palatul Cotroceni, cu şeful 

statului român, având programate convorbiri tete-a-tete şi în plenul celor două 

delegaţii, urmate de declaraţii comune de presă. 

 

În cursul după-amiezii, oficialul israelian va fi primit la Palatul Victoria de prim-

ministrul Florin Cîţu. 

 

"Vizita de stat a preşedintelui israelian se înscrie în dinamica foarte bună a 

contactelor bilaterale la nivel înalt din ultima perioadă, cea mai recentă întrevedere 

între cei doi şefi de stat având loc cu prilejul participării preşedintelui României la 

Forumul Mondial privind Memoria Holocaustului de la Ierusalim, din ianuarie 

2020, urmată de discuţii telefonice în lunile martie şi iunie 2020", preciza, vineri, 

Administraţia Prezidenţială. 

 

Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, vizita preşedintelui Reuven Rivlin 

reflectă "soliditatea" relaţiei bilaterale, precum şi faptul că Statul Israel rămâne un 

partener "cheie", cu valenţe strategice, al României în Orientul Mijlociu. 
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Discuţiile celor doi preşedinţi se vor concentra pe modalităţile de dezvoltare şi 

aprofundare a relaţiilor bilaterale în toate domeniile de interes comun, vizita având 

loc în contextul celebrării, la 11 iunie, a 73 de ani de relaţii diplomatice 

neîntrerupte între România şi Statul Israel. 

 

Vor fi abordate, de asemenea, cooperarea economică şi cea în domeniul sănătăţii, 

inclusiv în ceea ce priveşte contracararea pandemiei de COVID-19, educaţia 

privind Holocaustul şi alte măsuri de combatere a antisemitismului în România, 

precum şi schimburile culturale şi interumane dintre cele două state, precizează 

sursa citată. 

 

O atenţie deosebită va fi acordată situaţiei din regiunea Orientului Mijlociu, 

inclusiv stadiului Procesului de Pace în Orientul Mijlociu, cu accent pe situaţia de 

securitate din regiune în urma evoluţiilor recente, urmând a fi abordate şi alte teme 

de actualitate de pe agenda regională şi cea internaţională, a mai informat 

Preşedinţia. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Directorul Organizaţiei Internaţionale a Muncii: Impactul pandemiei a fost 

devastator 

Directorul general al Organizaţiei Internaţionale a Muncii (OIM), Guy Ryder a 

catalogat luni drept "catastrofal" impactul pandemiei de COVID-19 asupra 

sectorului muncii, adăugând că acest impact a fost cu mult mai grav decât cel al 

crizei financiare mondiale din 2008, transmite Reuters. 

De asemenea, Guy Ryder a atras atenţia supra unei reveniri economice inegale 

după pandemie, alimentată parţial de inegalităţile semnificative în distribuirea 

vaccinurilor, scrie Agerpres.ro. 

"Impactul a fost devastator, catastrofal. Pe ansamblu, pentru toţi cei care muncesc, 

este vorba de o criză de patru ori mai gravă decât cea provocată de criza financiară 

din 2008-2009", a declarat Guy Ryder la debutul reuniunii ministeriale a 

Organizaţiei Internaţionale a Muncii (OIM). 
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"Pe măsură ce ne uităm la procesul de recuperare în care unele economii cresc 

rapid, sunt create cu viteză mare noi locuri de muncă, cred că trebuie să fim 

conştienţi despre cât de inegală va fi revenirea dacă va continua pe traiectoria 

actuală", a mai spus directorul OIM. 

Săptămâna trecută, OIM, o agenţie din subordinea Organizaţiei Naţiunilor Unite, a 

estimat că cel puţin 220 de milioane de persoane ar urma să rămână neocupate la 

nivel global în acest an, iar locurile de muncă pierdute din cauza pandemiei nu vor 

fi recuperate cel puţin până în 2023. 

În perioada 7-19 iunie, la Geneva are loc reuniunea anuală a membrilor 

Organizaţiei Internaţionale a Muncii (OIM). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Nivelul de carbon degajat în atmosferă a atins un record istoric în luna mai, 

în ciuda pandemiei care a determinat inițial o reducere a producției 

industriale și a emisiilor de gaze cu efect de seră. 

Oamenii de știință americani de la Institutul Scripps au raportat că nivelul de 

dioxid de carbon din atmosferă a atins cel mai înalt nivel din istorie în luna mai 

2021, ajungând la o medie lunară de aproape 491 de părți la un milion. Aceasta 

este cea mai mare valoare de când se fac măsurători exacte, în urmă cu 63 de ani. 

“Arderea combustibililor fosili este adevărata cauză aici. Dacă nu ne ocupăm de 

problema combustibililor fosili, ea nu va dispărea”, a declarat Ralph Keeling, 

geochimist la Instiutul de Oceanografie Scripps, adăugând că în cele din urmă 

lumea va trebui să reducă emisiile de dioxid de carbon într-o acțiune “mult mai 

mare și mai susținută” decât orice s-a întâmplat în timpul pandemiei.  

Rata emisiilor de dioxidul de carbon, un gaz care reține căldura degajată de pământ 

în atmosferă, este suficient de mare pentru a determina o creștere continuă a 

concentrației atmosferice a gazului, făcând astfel ca planeta să se încălzească 

constant. 
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Cu toate că activitatea economică globală a suferit o încetinire masivă pe tot 

parcursul anului 2020 (cererea pentru petrol scăzuse cu 8,6%, iar cea de cărbuni cu 

4%), cercetătorii au descoperit că emisiile provocate de om au revenit destul de 

repede, după o scădere bruscă cu 5,8%, la începutul pandemiei, în cel mai mare 

declin anual procentual de după Cel de-al Doilea Război Mondial. 

Liderii din întreaga lume se confruntă cu presiuni din ce în ce mai mari pentru a 

adopta măsuri mai agresive și mai urgente în scopul reducerii poluării. Statele 

Unite au promis să reducă emisiile totale la jumătate până la sfârșitul deceniului. 

Totuși, analizele ONU și ale altor organizații au constatat că rămâne un decalaj 

negativ între abordarea actuală a problemei și schimbările majore necesare pentru a 

menține încălzirea Pământului la “mult sub” 2 grade Celsius peste nivelurile 

preindustriale – un obiectiv central al acordul de la Paris.  

(Sursa: biziday.ro) 

 


